

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, today confirmed that the Canadian Government would welcome the establishment of Mozambique as a sovereign state on June 25th. He said that discussions would be initiated with the Mozambique authorities after Independence with a view to establishing formal diplomatic relations. Mr. MacEachen recalled that he earlier indicated Canada's intentions in this regard when he announced the creation of a Special Diplomatic Mission to Angola and Mozambique.

In making this announcement, the Secretary of State for External Affairs expressed his hope that the two countries would be able to co-operate and establish mutually beneficial contacts over the whole range of bilateral relations. He reaffirmed Canada's sincere intention to assist Mozambique to enforce sanctions against Rhodesia and said that Canada would fully participate in and support any Commonwealth initiatives to this end at the United Nations.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Allan J. MacEachen, a confirmé aujourd'hui que le gouvernement du Canada sera heureux de prendre note de l'accession de Mozambique au statut d'état souverain, le 25 juin. Il a précisé que l'on entreprendrait peu après l'indépendance des discussions avec les autorités mozambicaines, visant à établir des relations diplomatiques officielles. M. MacEachen a rappelé qu'il avait déjà indiqué les intentions canadiennes en annonçant l'envoi d'une Mission Spéciale Diplomatique en Angola et au Mozambique.

M. MacEachen a saisi cette occasion pour exprimer l'espoir d'une coopération effective entre nos deux pays sur la base de contacts mutuellement utiles couvrant toute la gamme des relations bilatérales.

Il a réaffirmé l'intention sincère du Canada d'aider le Mozambique à appliquer les sanctions contre la Rhodésie et il a dit que nous appuierions toute initiative du Commonwealth en ce sens aux Nations Unies.